

Referat for bestyrelsesmøde i DDS Ryds Gruppe, 27. marts 2025

Kl. 19.30-21.30 Tyrsbjerg Spejdercenter

Mødeleder: Axel

Referent: Gnist (Niels)

Kagebagemester: Ingen – Vi fandt nogle rester

Fremmødt: Axel Lund Henriksen, Thomas Morten Freund Iversen, David Willemar Ehlers, Jacob Christiansen, Jannik Elsborg Jensen, Jesper Poulsen, Johannes Thuesen, Morten Agertoft, Ines Willerslev Jørgensen, Niels Rosenlund Vestergaard, Anna Dalgaard,

Ikke tilstede: Rose-Mynte Lunding Matzen, Simon Messell,

1. Nyt fra formændene (I) (Herunder godkendelse af referat fra grupperådsmøde)

Referatet godkendes. Mos vil være så god at lægge det op på hjemmesiden. Vi skal sikre os, at det bliver skrevet under af dem, som det skal skrives under af. Derudover skal det sendes til kommunen og divisionen.

Gnist orienterer om sin deltagelse i et møde i Korup Lokalråd. De arbejder bl.a. med at få sat en reklame-skærm/info-tavle op ved Meny i Korup. Info-tavlen skal bruges til at reklamere for det, som foreningerne i Korup arrangerer – god mulighed for os til at reklamere for Midsommerfest og Tyrsbjergmarch mm. Lokalrådet har fået bevilget penge fra over 20 lokale virksomheder til at lave en professionel præsentationsfilm af Korup – her kan spejderne formentligt også få et par sekunder. Juniorspejderne deltager i lokalrådets affaldsindsamling den 30. mar. 2025. Kirken arrangerer igen i år Sankt Hans Fest, hvilket de har brug for frivillige til – hvis der er nogle spejdere eller spejderforældre, som vil hjælpe, vil det være super.

Invitation til divisionsrådsmødet er modtaget. Det er den 9. april kl. 18.30-19.30.

Vi er et nyt formandskab bestående af Axel og Gnist. Axel er den formelle forperson. Vi håber på at kunne mødes i formandskabet en gang om måned, så vi kan vende, hvad der er aktuelt relevant at have fokus på.

2. Nyt fra kassereren (I)

Er ved at indhente underskrifter til sidste års regnskab.

Vores bank vil have oplysninger på alle medlemmer af bestyrelsen. Der kommer en mail fra unioo til nye medlemmer af bestyrelsen. Vi tror nok, at suppleanter kan slippe for at skrive under. Thomas undersøger dette.

3. Nyt fra gruppeledelsen (I)

Vi er tilmeldt den nationale Spejderdag den 11. maj. Aktiviteter her på Tyrsbjerg.

Der bliver en kampagnen fra korpset, hvor vi skal være med.

Vi skal aktivere vores egne sociale medier.

BUS i Odense Kommune har tilkendegivet at de gerne finansierer halvdelen af PR. Tabis er hovedansvarlig for arrangementet. Bestyrelsen nikker anerkendende og bifalder projektet, som vil skabe synlighed. Mos forestiller sig et budget til PR på ca. 300 kr. til facebook-annoncering lokalt +

udgifter til bannere mm.. Så et samlet budget på ca. 3.000 kr., hvilket med halvdelen af PR-delen finansieret af BUS.

Der er søgt midler til lederkurser hos Odense Kommune, som pt. har en særlig pulje til lederkurser, hvor de bliver 100 pct. finansieret inkl. udgifter til transport. Kurser der er søgt til: Mos på Gilwell. Balou på Mod på mere og Skovmandskursus. Vi vil rigtig gerne sende flere på kursus, hvilket der normalt bevilges penge til – og nu hvor kommunen pt. betaler, vil vi ekstra gerne.

Ledermøde den 3. april – bestyrelsesmedlemmer er velkomne. Jesper og Jannik deltager.

Anders vil stoppe som leder i mikro.

Skipper vil stoppe som leder i familiespejder.

Junior kommer også til at mangle ledere efter sommerferien.

Korpset har meget fokus på onboarding af ledere. Så se endelig hvad der ligger af inspiration.

4. **Drøftelse af hvad der er bestyrelsens rolle (D)**

Hvad siger vedtægterne og hvordan vi vil gøre det i Ryds Gruppe?

Axel læser op fra Det Danske Spejderkorps' vedtægter, som vi følger. Det kan læses [her](#) på side 8.

Som bestyrelse skal vi sørge for at ledelsen af gruppen sker i overensstemmelse med DDS' formål og arbejdsgrundlag. Derudover har vi ansvar for økonomi, udviklingsplan, rådets beslutninger, sikkerhed og at lovgivningen overholdes. Det daglige spejderarbejde tager lederne og gruppeledelsen sig af.

Vi ejer selv vores grund og hytte, hvilket er ret unikt. Det giver gode muligheder, men det giver også noget arbejde i at sørge for vedligeholdelse.

Joopi spørger om det ikke også er bestyrelsens opgave at sørge for synlighed?

Mos svarer, at det er hele gruppens ansvar.

Axel svarer, at det er godt, hvis initiativer til synlighed udspringer fra bestyrelsen.

5. **Forventningsafklaring (B)**

- Hvad vil vi opnå i det kommende spejderår?
- Hvad vil vi hver især bidrage med?

Hver især fortæller kort om, hvad der er deres fokus, som de gerne vil se sig bidrage med:

Jannik: Hyttegrundudvalg – holde styr på hytten og grunden.

Ines: Bidrage ved konkrete opgaver.

Thomas: Holder styr på økonomien.

Niels: Udvikling bl.a. via fondsansøgning + samtidig holde styr på basen ift. at spejdere, ledere og forældre trives, kommunikerer og samarbejder.

Joopi: Rekruttere spejdere – synlighed – alle bør vide, at der er en spejdergruppe her.

Anna: Få mere synlighed – fx via instagram.

David: Vil lige se hvad der sker.

Jesper: Hyttegrundudvalg + praktisk gris til diverse arrangementer.

Mos: Binde det hele sammen i gruppen.

Axel: Lave en ny udviklingsplan

Jacob: Leverer stabil arbejdskraft til bestyrelsen. Ro til spejderlederne og spejderne til spejderarbejde. Og få forældrene mere ind i det frivillige arbejde bl.a. til julemarked.

6. **Udvalg, årshjul og planlægning af arrangementer (B)**

Skal vi lægge planlægningen i udvalg eller i bestyrelsen?

Arrangementer, som bestyrelsen har ansvar for:

- Arbejdsdage – Hyttegrundudvalget vil tage sig af disse.
- Midsommerfest – Vi drøfter om det skal afholdes den 14. eller 21. juni. Umiddelbart passer den 21. juni for flest i bestyrelsen. Familiespejder holder godt nok sommerlejr denne weekend. Mos spørger lederne til ledermødet den 3. april for at høre, hvad de tænker om at holde det den 21. juni. **Mos (udvalgsforperson), Jesper, Axel, Joopi vil danne et Midsommerfest-udvalg – Derudover skal forældrene spørges**
- Tyrsbjergmarch 14. sep. – **Der er allerede nedsat et udvalg, men udover Gnist er de stoppet i bestyrelsen, så uvist om de fortsætter i udvalget. Nyt udvalg: Niels (forperson), Jacob og Jesper – Vi spørger Haldor – og spørg andre ledere**
- Julemarked – Afhænger af om vi inviteres af Den Fynske Landsby
- Æbleskivemøde – gruppeledelsen vil være primær på denne. De finder dato og siger til, hvis bestyrelsen skal hjælpe.
- Grupperådsmødet i forbindelse med Kong Vinter
- Andet? – Ikke umiddelbart

Nuværende udvalg:

Hytte og grund – Ønsker at fortsætte med samme medlemmer: Jess, Lars Jensen, Axel, Jesper Poulsen, Krstoffor, Thor, Kmmmer, Mos og Daniel – Jannik orienterer: Har mødtes fornyeligt og vil fortsætte. Der er kigget på taget, hvilket bør skiftes inden for nogle år – afventer tilbud. Lille flagstang på 8 meter på vej. Nogen som kender nogen, som vil donere træ, fx tømmerfirma eller byggemarked. Henrik indhenter tilbud på nyt nøglesystem. Arbejdsdage: Planen er at vi i foråret trækker forældrene ind til arbejdsdag – herunder rengøring af hytten. Efterår: Sammen med ledere at gennemgå materiale mm. og hygge om aftenen.

– Kommentar fra Mos: Måske vil oprykningstur i år være her på Tyrsbjerg, hvor grej så samtid kan ses efter.

Hytteudvalget anmoder om bevilling af penge til at rykke en skurvogn hen ved siden af værkstedsskurvognen. Det er et større arbejde, som de gerne vil have professionel hjælp til. Det vil formentligt koste ca. 15.000 kr. at flytte jord og sætte skurvognen op.

Bestyrelsen svarer, at det lyder som en god idé, men man vil gerne nå at undersøge om der kan bevilges støtte her til – fx fra 2:1 Odense Kommune, som aktuelt har en ekstra udlodning med frist 1. maj. Kom med en kort beskrivelse og tilbud, så ser fondsansøgningsudvalget på det.

Udvalget/rangerne vil se på udskiftning af varmepumpe – Kom med en kort beskrivelse og tilbud, så ser fondsansøgningsudvalget på det.

- Fondsøgning – Fortsætter med Gnist (Niels) og Mos + evt. support fra andre. Gnist orienterer kort om, at der pt. søges om:
Lamper til loft og indenfor – Odense Kommune 2:1 har bevilget ca. 8.000 kr. – afventer om EnergiFyns fond vil donere de sidste ca. 4.000 kr., men ligegyldigt så vil der være 8.000 kr. ud af de ca. 12.000-13.000 kr. til nye lamper.
Nyt tag: Der søges hos Nordeafondens renoveringspulje, som er en særlig pulje, som kun kører lige nu.
Søg endelig om kurser.
Der er søgt om grillriste hos BP Fonden – de vil se seneste regnskab. Så vigtigt at vi snart får de sidste underskrifter.
Klan vil søge om værktøj.

- Tyrsbjergmarch: Nyt udvalg er sat. Gnist vil snarest lave opslag om marchen, så alle og uden for Ryds Gruppe ved at der er Tyrsbjergmarch den 14. sep.

- Unge i gruppen – Nedlægges, da der nu er flere unge med i gruppeledelsen og bestyrelsen
- Sikkerhed - nedlægges
- Samværspolitik – nedlægges – vi henviser til politikker fra korpset. Lederne spørges om der er behov for mere på dette.
- Røgsignal (Kommunikation) – Udvides til synlighed ud ad til. Hvor vi er og hvad vi er. Det interne kan delvist forankres i gruppeledelsen.
Medlemmer: **Joopi, Ines, David, Anna**
- Andre udvalg? – Pt. har vi rigeligt med udvalg.

7. Datoer for bestyrelsesmøder (B)

- 8. maj 19.30-21.30 Med fokus på midsommerfest
- 10. juni 19.30-21.30 Med fokus på midsommerfest
- 28. august 19.30-21.30
- 9. oktober 19.30-21.30
- 13. november 19.30-21.30
- 15. januar 19.30-21.30

Derudover: Søndag den 18. maj kl. 9-12 udviklingsdag.

8. Ny udviklingsplan (B)

Vi aftaler at mødes den 18. maj for at arbejde med udvikling af planen.

Ideer til punkter:

- Forældreinddragelse. Hvordan får vi bedst inddraget forældrene?
- Kommunikation i gruppen
- Fysiske rammer – renovering og nybyggeri

9. Hvor mange gange om året skal vi indkræve kontingent? (B)

Bestyrelsen beslutter at melde tilbage til Lene, at det for fremtiden bliver kvartalsvis at man skal betale kontingent.

10. Eventuelt (I/D)

(I): Information

(D): Diskussion

(B): Beslutning

Datoer for bestyrelsesmøder mm. (skriv jer endelig på som referent eller kagebagemester)

Dato	Møde	Referent	Kagebagemester
27. marts 19.30-21.30	Bestyrelsesmøde	Gnist	
8. maj 19.30-21.30	Bestyrelsesmøde med fokus på midsommerfest		
18. maj 9.00-12.00	Udvikling af udviklingsplan		
10. juni 19.30-21.30	Bestyrelsesmøde med fokus på midsommerfest		

28. august 19.30-21.30			
9. oktober 19.30-21.30			
13. november 19.30-21.30			
15. januar 19.30-21.30			
Ikke fastsat dato	Bestyrelsesmøde med fokus på regnskab		

Arrangementer, som bestyrelsen har ansvar for:

Arbejdsdage

Midsommerfest

Tyrsbjergmarch

Julemarked

Æbleskivemøde

Grupperådsmødet i forbindelse med Kong Vinter

Den samlede bestyrelse er pr. 2. marts 2025:

Axel Lund Henriksen, Bestyrelsesformand

Thomas Morten Freund Iversen, Gruppekasserer

David Willemar Ehlers, Bestyrelsesmedlem

Ines Willerslev Jørgensen, Bestyrelsesmedlem

Jacob Christiansen, Bestyrelsesmedlem

Jannik Elsborg Jensen, Bestyrelsesmedlem

Jesper Poulsen, Bestyrelsesmedlem

Johannes Thuesen, Bestyrelsesmedlem

Morten Agertoft, Bestyrelsesmedlem

Niels Rosenlund Vestergaard, Bestyrelsesmedlem

Simon Messell, Bestyrelsesmedlem

Anna Dalgaard, Bestyrelsessuppleant

Rose-Mynte Lunding Matzen, Bestyrelsessuppleant